
PROTOKÓŁ XIX/2015 

z Sesji Rady Gminy Białogard 

z dnia 30 grudnia 2015 r. 

 

  W posiedzeniu udział wzięło 15 Radnych ( 14 –stu obecnych od początku sesji, jeden 

dołączył w trakcie jej trwania) oraz  32 Sołtysów.  Ponadto Pan Jacek Smoliński - Wójt 

Gminy Białogard, Pani Alicja Kubiś Zastępca Wójta, Pani Izabela Czaplejewska - Skarbnik 

Gminy Białogard  oraz inni  obecni według list obecności stanowiących załącznik do 

niniejszego protokołu. Protokolant – Pani Joanna Czupreta – Inspektor ds. obsługi Rady 

Gminy i oświaty. 

   Posiedzenie odbyło się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Białogard w godzinach  

10-12
45

. 

    

Obrady XIX Sesji Rady Gminy otworzył Przewodniczący Pan Kazimierz Gregorczyk  

witając zebranych, po czym stwierdził, na podstawie listy  obecności, prawomocność obrad. 

Następnie przedstawił proponowany porządek Sesji w poniższym brzmieniu:  

 

1.  Otwarcie sesji, w tym: 

-    stwierdzenie kworum, 

-    przyjęcie porządku obrad, 

-    przyjęcie protokołu z XVIII Sesji Rady Gminy Białogard. 

2.  Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami oraz z wykonania uchwał Rady  

Gminy.  

3.  Interpelacje i zapytania Radnych.  

4.  Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwały w sprawie: 

a)  zmian w budżecie gminy na 2015 rok, 

b)  obsługi finansowej jednostek organizacyjnych Gminy Białogard, 

c) wyrażenia zgody na nabycie do gminnego zasobu nieruchomości stanowiącej własność 

Skarbu Państwa działki, z przeznaczeniem na realizację celów publicznych, 

d) sprzedaży w drodze bezprzetargowej działki nr 335/1 położonej w obrębie ewidencyjnym 

Białogórzyno, 

e)  zamiaru utworzenia Zespołu Szkół w Stanominie, 

f)  zmieniająca Uchwałę Nr XVI/99/2015 Rady Gminy Białogard z dnia 30 listopada  

2015 roku w sprawie uchwalenia  rocznego programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi na rok 2016.  

g) likwidacji Straży Gminnej w gminie Białogard 

5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

6. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

7. Zamknięcie XIX Sesji Rady Gminy Białogard. 

 

Z wnioskiem o zmianę  porządku obrad wystąpił Wójt Pan Jacek Smoliński proponując 

wycofanie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XVI/99/2015 Rady Gminy Białogard  

z dnia 30 listopada  2015 roku w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy  

z organizacjami pozarządowymi na rok 2016 z uwagi na konieczność przeprowadzenia 

konsultacji  z tymi organizacjami. 

 



 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek w sprawie zmiany porządku obrad, który 

Radni przyjęli stosunkiem głosów 14:0:0. 

 

W związku z powyższym porządek obrad przedstawiał się następująco: 
1.  Otwarcie sesji, w tym: 

-    stwierdzenie kworum, 

-    przyjęcie porządku obrad, 

-    przyjęcie protokołu z XVII Sesji Rady Gminy Białogard. 

2.  Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami oraz z wykonania uchwał Rady  

Gminy.  

3.  Interpelacje i zapytania Radnych.  

4.  Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwały w sprawie: 

a)  zmian w budżecie gminy na 2015 rok, 

b)  obsługi finansowej jednostek organizacyjnych Gminy Białogard, 

c) wyrażenia zgody na nabycie do gminnego zasobu nieruchomości stanowiącej własność 

Skarbu Państwa działki, z przeznaczeniem na realizację celów publicznych, 

d) sprzedaży w drodze bezprzetargowej działki nr 335/1 położonej w obrębie ewidencyjnym 

Białogórzyno, 

e)  zamiaru utworzenia Zespołu Szkół w Stanominie, 

f) likwidacji Straży Gminnej w gminie Białogard. 

5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

6. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

7. Zamknięcie XIX Sesji Rady Gminy Białogard. 

 

Do pełnego wyczerpania pierwszego punktu obrad pozostało przyjęcie Protokołu z XVIII 

Sesji Rady Gminy Białogard.  

Przewodniczący poinformował, iż w terminie określonym Statutem Gminy Białogard - § 22 

ust. 2 – nie zgłoszono żadnych poprawek i uzupełnień do treści ww. protokołu. W związku  

z powyższym poddał pod głosowanie wniosek o przyjęcie Protokołu z poprzedniej sesji, który 

Rada zaakceptowała  w głosowaniu stosunkiem 14:0:0.  

 

Ad. 2.   

 Wójt Gminy Białogard Pan Jacek Smoliński przedstawił  informację z działalności 

międzysesyjnej oraz z wykonania uchwał Rady Gminy.  

Radny Pan Kazimierz Chodynko zwrócił się z prośbą o udzielenie informacji w zakresie 

planowanego zatrudnienia w ramach prac publicznych i społecznie użytecznych w roku 2016?  

Pan Jacek Smoliński potwierdził, iż z informacji uzyskanych z Państwowego Urzędu Pracy 

wynika,  że prace te są uwzględnione w planach na rok 2016.  

 

Ad. 3.  

Przewodniczący Pan Gregorczyk poinformował, iż na dzisiejszą Sesję wpłynęły 2 

interpelacje: 

- Pani Moniki Sztyma-Horwat w sprawie opublikowania w biuletynie informacji publicznej 

Gminy Białogard wystąpień pokontrolnych i protokołów z kontroli przeprowadzanych przez 



jednostki zewnętrzne w Urzędzie Gminy Białogard oraz z kontroli przeprowadzanych przez 

Wójta Gminy Białogard, 

- Grupy Radnych Rady Gminy Białogard w sprawie poinformowania mieszkańców o stanie  

i ewentualnych rozstrzygnięciach w związku z podejrzeniem popełnienia przestępstwa przez 

poprzednie władze Gminy oraz zgłoszeniem skierowanym do Prokuratury. 

 

Ad. 4. 

  Na posiedzenie przybył Radny Pan Marcin Oborski.  

 

a) projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 rok  omówiony został przez  

Skarbnika Gminy Panią Izabelę Czaplejewską. 

Radna Pani Marzena Moraczewska zwróciła się z prośbą o wyjaśnienie czy kwota 

142 500,00 zł przeznaczona na rozliczenie projektu jest kwotą, o której była mowa na 

posiedzeniu Komisji Rewizyjnej?  

Skarbnik wyjaśniła, iż kwota ta jest kwotą, którą należy wypłacić wykonawcy.  

Pani Moraczewska poprosiła o wyjaśnienie, dlaczego Komisja Rewizyjna została 

poinformowana o zmianach w budżecie na kwotę 174 000 zł? 

Zdaniem Pani Czaplejewskiej, nie informowała ona Komisji Rewizyjnej o zmianach  

w budżecie na taką kwotę lecz o karach jakie zostały nałożone na Gminę za nieprawidłowo 

przeprowadzone przetargi  na budowę sieci i zakup komputerów – w wysokości 5% oraz 

na wyłonienie koordynatora projektu w ramach konkursu, a nie jak to być powinno, 

przetargu – w wysokości 25% zrealizowanej kwoty wydatków.  

O tym fakcie zarówno Wójt jak i ona sama dowiedzieli się z kopii pisma,  

które wpłynęło do Gminy w kwietniu 2014 r., a z treści którego wynikało, że Gmina miała 

szansę ustosunkować się do wskazanych nieprawidłowości w ciągu 14 dni od jego 

otrzymania, i nie skorzystała z tej możliwości. 

Radna Pani Monika Sztyma-Horwat zadała pytanie dotyczące kontroli przedmiotowego 

projektu. Pani Skarbnik potwierdziła, że kontrole odbywały się co kwartał, zaś 

kontrolujący nie stwierdzali nieprawidłowości. 

Radni w głosowaniu stosunkiem 11:4:0 podjęli uchwałę w sprawie  zmian w budżecie 

gminy na 2015 rok.   

 

b) Zastępca Wójta Gminy Białogard Pani Alicja Kubiś przedstawiła projekt uchwały  

w sprawie obsługi finansowej jednostek organizacyjnych Gminy Białogard wraz z jego 

uzasadnieniem. 

Radna Pani Monika Sztyma-Horwat stwierdziła, że zgodnie z przepisami Gmina może ale 

nie musi, zapewnić obsługę finansową.  Poprosiła o opinię w tym zakresie obecnych na 

Sesji dyrektorów szkół podległych Gminie.  

Pan Jerzy Zasztowt Dyrektor Szkoły Podstawowej w Kościernicy odpowiedział, że 

dyrektorzy nie wiedzą nic na temat tej uchwały, dowiadują się o tym po raz pierwszy, nie 

wiedzą czy to musi zostać podjęte czy może zostać podjęte.  

Skarbnik Pani Czaplejewska przypomniała, że Regionalna Izba Obrachunkowa stwierdziła 

nieprawidłowości w zakresie sposobu  obsługi finansowej jednostek podległych Gminie.  

Tak więc konieczność zastosowania się do zaleceń pokontrolnych oraz w związku  

z wprowadzeniem w życie z dniem 1 stycznia 2016 r.  zmian w zakresie zagadnień 

dotyczących organizacji samorządowej księgowości, zaistniała potrzeba wprowadzenia 

uchwałą Rady Gminy nowych zasad obsługi finansowej naszych szkół.    

Dyrektorzy jednak, zgodnie z przepisami zobowiązani są  to zadanie powierzyć Wójtowi. 

Wójt zaś powierza je pracownikowi – księgowej.  Nie dopuszczalne jest  by dyrektorzy 

bezpośrednio powierzali prowadzenie księgowości szkoły pracownikowi urzędu. 



Pan Zasztowt potwierdził, że jest to jasne i zrozumiałe.  Następnie zadał pytanie kierowane 

do Komisji Oświaty, czy ma wiedzę na temat przeprowadzonego przetargu na obsługę 

kotłowni w szkole?  

Wójt Pan Jacek Smoliński wyjaśnił, że  ten temat nie jest zadaniem Komisji Oświaty 

dodał, iż  wszystkie tego typu zmiany i działania mają na celu przyniesienie oszczędności. 

Za wszelkie tego typu działania i decyzje odpowiada Wójt nie zaś Komisja Oświaty. 

Radni w głosowaniu stosunkiem 14:0:1 podjęli  uchwałę w sprawie obsługi finansowej 

jednostek organizacyjnych Gminy Białogard.  

 

c) Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do 

gminnego zasobu nieruchomości stanowiącej własność Skarbu Państwa działki,  

z przeznaczeniem na realizację celów publicznych. 

Radny Jan Budzyński zapytał o  powierzchnię przedmiotowej działki, na co  Wójt  Jacek 

Smoliński odpowiedział, że wszelkie dane i informacje dotyczące działki oraz uchwały 

omówione były na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy. 

Radni w głosowaniu stosunkiem 15:0:0 podjęli uchwałę w sprawie  wyrażenia zgody na 

nabycie do gminnego zasobu nieruchomości stanowiącej własność Skarbu Państwa działki,  

z przeznaczeniem na realizację celów publicznych. 

 

d) Radni w głosowaniu stosunkiem 15:0:0 podjęli uchwałę w sprawie sprzedaży w drodze 

     bezprzetargowej działki nr 335/1 położonej w obrębie ewidencyjnym Białogórzyno. 

  

e) Przewodniczący Rady odczytał projekt  uchwały w sprawie  zamiaru utworzenia Zespołu 

Szkół w Stanominie wraz z uzasadnieniem tego projektu. Dodał, że Rady pedagogiczne 

Szkoły Podstawowej i Gimnazjum wyraziły pozytywną opinię w sprawie aktu 

założycielskiego zespołu szkół. 

Wójt Pan Smoliński wyjaśnił, że zespół tworzy się w ramach oszczędności finansowych. 

Pani A. Świder Dyrektor szkoły Podstawowej w Stanominie dodała, że w Stanominie od 5 lat 

funkcjonują dwie szkoły SP i Gimnazjum. Przy tworzeniu gimnazjum wzięto pod uwagę 

dobro dzieci,  przede wszystkim odległość od ich miejsca zamieszkania do szkoły. 

Ważnym jest fakt, iż Gmina dwukrotnie  wnioskowała o powołanie zespołu szkół, jednak 

otrzymywała decyzje odmowne. 

Radni w głosowaniu stosunkiem 15:0:0 podjęli uchwałę w sprawie zamiaru utworzenia 

Zespołu Szkół w Stanominie. 

 

6) Przewodniczący Pan Gregorczyk odczytał opinię Komendanta Wojewódzkiego Policji oraz 

uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie likwidacji Straży Gminnej w gminie Białogard. 

Radny Pan J. Budzyński  zwrócił się z zapytaniem o zasadność całkowitej likwidacji straży 

oraz możliwość pozostawienia 1 lub 2 strażników, których obecność jest zauważalna  

i potrzebna.  

Radny Pan Marcin Oborski zadał pytanie,  czy likwidacja straży  jest wynikiem likwidacji 

fotoradarów?  

Radny Pan Kazimierz Chodynko zadał pytanie, czy przed podjęciem decyzji o likwidacji 

straży były przeprowadzone rozmowy z pracownikami?  

Wójt Pan Smoliński w odpowiedzi na powyższe poinformował, że utrzymanie straży to koszt 

ok. 170 000,00 zł.  Dodał, że w przypadku odstąpienia od jej likwidacji, gmina będzie 

zobligowana do zwiększenia o 1,50 zł za m
3 

 dopłat do wody i ścieków dla mieszkańców. 



Podkreślił, iż straż jest dobrym narzędziem, jednak sytuacja finansowa gminy nie pozwala na 

dalsze jej utrzymywanie. 

Radna Pani Marzena Moraczewska stwierdziła, że o likwidacji straży była mowa 16 grudnia, 

zaś projekt budżetu był przedstawiony wcześniej, więc nie można było oszczędności,  

o których mowa w przypadku likwidacji straży, ująć w projekcie budżetu.  

Pan Jacek Smoliński odpowiedział, że rozmowy o likwidacji były prowadzone przy 

omawianiu planu naprawczego, zdaniem zaś  Pana Oborskiego w programie naprawczym nie 

było mowy o likwidacji straży.  

Pan M. Oborski ponownie zadał pytanie, czy likwidacja straży nie jest wynikiem likwidacji 

fotoradarów?  

Wójt Gminy udzielił odpowiedzi wyjaśniając, że straż gminna nie była powołana po to aby 

obsługiwać fotoradar, miała zająć się pilnowaniem porządku oraz realizacją zadań 

wynikających ze statutu.  

Pan Oborski stwierdził, że Radni na wspólnym posiedzeniu komisji rady gminy zostali 

postawieni przed faktem wyboru jedynie pomiędzy likwidacją straży a podwyżką ceny wody  

i ścieków dla mieszkańców, nie mieli innej możliwości. 

Zdaniem Wójta radni mieli możliwość przedstawienia innych propozycji, żadne jednak nie 

zostały zgłoszone.  

Radni w głosowaniu stosunkiem 11:2:2 podjęli uchwałę w sprawie likwidacji Straży Gminnej 

w gminie Białogard. 

 

Ad. 8.  
Przewodniczący Rady poinformował, iż na dzisiejszą Sesję nie wpłynęły odpowiedzi na 

interpelacje i zapytania Radnych. 

  

Ad. 9.  
Wolne wnioski, zapytania i informacje.  

Radna Pani Aneta Drąg odczytała pismo w sprawie budowy i funkcjonowania świetlicy OSP  

w Stanominie.  

Wójt Pan Jacek Smoliński wyjaśnił, że OSP dysponuje własnym budżetem, jako że każde 

OSP jest stowarzyszeniem.  

Komendant Pan Tadeusz Krzyżaniak udzielił wyjaśnień dotyczących  remontowanego 

budynku Straży w Stanominie.  Dodał, iż jest to budynek popegeerowski, w którym mieściła 

się w latach wcześniejszych remiza OSP. Docelowo ma on być przeznaczony na salę 

szkoleniową dla strażaków.  

Radny J. Budzyński stwierdził, że nie powinno się wydawać środków jeśli nie została przez 

Zarząd OSP podjęta uchwała o rozdysponowaniu budżetu, tylko wtedy można to 

kontrolować.  

Pan Bogdan Michaliszyn Sołtys Sołectwa Moczyłki zauważył, że w raporcie RIO zwrócona 

była uwaga na finansowanie OSP, zaś środki nie powinny być dzielone na poszczególne OSP, 

a jedynie  wydzielone ogólnie i to Radni decydować powinni o ich wydatkowaniu.  

Wójt Pan Smoliński  informował, że odbyło się spotkanie z przedstawicielami OSP, na 

którym te wszystkie kwestie były omawiane. 

Przewodniczący Rady odczytał opinię RIO dotyczącą sfinansowania deficytu budżetowego. 

Radny J. Budzyński poprosił o zwrócenie uwagi na zaśmieconą drogę przy wiatrakach oraz  

przeanalizowanie możliwości  umieszczenia  tablicy ostrzegającej przed zaśmiecaniem tego 

terenu, dodał iż  warto byłoby  sprawdzić czy firma wiatrakowa ma tam zainstalowane 

kamery?  

Pani Emilia Franczak Sołtys Sołectwa Białogórzyno poprosiła o zabezpieczenie budynku po 

pożarze w Białogórzynie, staje się on zagrożeniem. 



Pani Karolina Dudkiewicz Sołtys Sołectwa Łęczno spytała co zrobić w momencie, kiedy 

pojawią się bezdomne zwierzęta?  Należałoby na stronie UG umieścić numer telefonu, pod 

który można kierować się w takich przypadkach. 

 

 

Ad 10.  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady o godz. 12.45 zamknął 

obrady XIX Sesji Rady Gminy Białogard. 

 

 

Protokołowała: 

Joanna Czupreta  

 


